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Z p r a v o d a j   O b e c n í h o   ú ř a d u   S e m e c h n i c e

adventní čas je v plném běhu. 

Přeji Vám, ať si předvánoční dobu 

užíváte v pohodové atmosféře. Od 

posledního vydání Semechňáku se 

událo nemalé množství aktivit, které 

bych ráda zmínila. Letošní Posvícení 

bylo doprovázeno krásným počasím, 

průvod z kaple vedený panem fará-

řem Filipem Foltánem byl hojně 

zastoupen. Všichni, kteří jste se 

účastnili, mi to můžete jen potvrdit. 

Koncem měsíce září TJ Sokol uspořá-

dal Václavovo kolečko, následovala 

kulturní komisí připravená říjnová 

drakiáda na Římanském kopci, přiví-

tání nových semechnických občán-

ků v kapli, beseda o kriminálních 

případech v hospodě, kterou jste 

mohli spojit se svatomartinskou 

husou. Rozsvěcení stromku před 

obecním úřadem byla poslední akce 

do vydání tohoto Semechňáku a 

proběhlo již tradičně za účasti JENNE 

kvartetu s vánočními koledami a 

dětí, které nám zarecitovaly vánoční 

básničky. Ochutnali jsme vánoční 

cukroví a slané pochoutky z rukou 

našich občanek a zahřáli se při čaji či 

svařáku, děkujeme za všechny dob-

roty. Mikulášské nadílky, se ve spolu-

práci s obcí, chopili naši hasiči a 

další dobrovolníci. Poděkování patří 

rovněž jim. Spolupráce s Vámi vše-

mi, kteří kulturní a sportovní akce v 

obci připravujete a pořádáte, je velmi 

důležitá. Je nutné zmínit, aby všich-

ni, kteří se dobrovolně podílí na pří-

pravě, průběhu či závěrečném úklidu 

po jakékoliv akci, věděli, že jejich 

pomoc je pro mě důležitá. Přiložit 

ruku k dílu může každý a věřte, že bez 

pomocných rukou by to opravdu 

nešlo. A poděkování si zasloužíte 

hlavně všichni Vy, kteří na akce cho-

díte a účastníte se jich, protože pak 

vím, že další plány mají smysl. 

Vážení spoluobčané, milí přízniv-

ci Semechňáku,

Z realizací v letošním roce je 

nutno zmínit, že se nám jistě všem 

ulevilo, když byla zprůjezdněna hráz 

rybníku Broumar. Objížďka byla 

opravdu časově náročná, máme to 

však za sebou a můžeme se těšit z 

jízdy po nové komunikaci a to nejen 

směrem na Opočno, ale i po nové 

komunikaci do Trnova. Investice 

Královéhradeckého kraje nám okolí 

obce a přístup do sousedních obcí 

vylepšila. Za údržbu a péči o vzhled 

S E M E C H Ň Á K
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Slovo starostky

pokračování z úvodní strany

Z našich, obecních aktivit, shrnu 

několik informací, které Vás mohou 

zajímat. Je uzavřena smlouva o dílo 

na převod územního plánu do povin-

ného jednotného standardu včetně 

změny č. 1 územního plánu obce. 

Nadále pokračují pozemkové úpravy, 

které jste měli možnost projednávat 

se zpracovatelkou Ing. Totuškovou z 

firmy AGROPLAN, spol. s r.o. či se 

Státním pozemkovým úřadem. Byl 

proveden průzkum krovů a vlhkostní 

průzkum na budově hasičárny. Čeká-

me tedy na výsledky, abychom mohli 

pokračovat v projekčních pracích 

spojených s rekonstrukcí budovy, 

aby nám nechátrala. Je připraven 

rozpočet na rekonstrukci autobuso-

vé zastávky vedle hasičárny, která 

bude realizována v příštím roce. Byla 

vybudována kanalizace, která se 

napojila na čistírnu odpadních vod 

na Římanském kopci a v měsíci listo-

padu byla Městským úřadem v 

Dobrušce vydána kolaudace k této 

akci. V přípravné fázi je výběrové říze-

ní na dodavatele stavby, který zajistí 

rekonstrukci místních komunikací k 

Semechnickému rybníku a k Pisko-

rovým. Tato akce je v seznamu 

schválených projektů a měla by být 

podpořena z dotačních prostředků 

Ministerstva pro místní rozvoj část-

kou 3,154 mil. Kč, což je cca 50% 

celkových nákladů této finančně 

náročnější akce. Byla uzavřena 

smlouva o dílo na zpracování projek-

tové dokumentace chodníku v části 

obce od požární nádrže k čp. 1 smě-

rem na Podchlumí. Došlo k uzavření 

smlouvy o dílo na realizaci veřejného 

prostranství na Římanském kopci a 

rovněž byl podán projektový záměr 

na Místní akční skupinu Pohoda ven-

kova v Dobrušce, což by nám mohlo 

zajistit dotační prostředky na samot-

nou realizaci prostranství. Je však 

ještě nutné podat žádost o dotaci, 

jakmile bude dotační titul uveřejněn. 

Dotace by mohla být až do výše 3,7 

mil. Kč. 

Mějte krásné sváteční chvíle se 

svými nejbližšími, přeji Vám dosta-

tek radosti, odpočinku k načerpání 

sil do nového roku, který věřme, 

bude rokem ještě o kus lepším, než 

byl rok letošní.

V příštím roce je v rozpočtu počí-

táno s financemi např. na projekto-

vou dokumentaci na opravy místních 

komunikací, snížení stropů v bytech 

ve staré škole, standardizaci územ-

ního plánu, osvětlovací soupravu pro 

hasiče. Velkou investicí pak bude 

výše zmiňovaná rekonstrukce komu-

nikací k rybníku a k Piskorovým, a v 

neposlední řadě jsou vyčleněny 

finance na Sraz rodáků, který se 

uskuteční 15. června 2024 po 10 

letech. Nezapomeňte si tento termín 

poznamenat. Je dobře, že obec může 

realizovat další rozvoj svého majetku 

a infrastruktury, tím zlepšujeme pod-

mínky pro život nás všech Semech-

ňáků. 

Závěrem Vám přeji, aby se Vás 

zmocnila klidná vánoční atmosféra, 

aby se podařilo zajistit všechna pře-

kvapení, která máte v plánu. Nezapo-

meňte na krásný vánoční koncert, 

který nás čeká v neděli 17.12.2023 

od 18 hodin v kapli. Kvartet Vivo 

Canto doplní semechnická děvčata, 

Lucie Frýdová a Adéla Piskorová. Po 

novém roce přivítejte Kašpara, Meli-

chara a Baltazara v rámci Tříkrálové 

sbírky, která proběhne v sobotu 6. 1. 

2024. 

naší obce patří poděkování panu 

Rejchrtovi a všem brigádníkům, kteří 

se v průběhu celého roku o naši obec 

a její okolí pečlivě starali. 

Z veřejného zasedání 

zastupitelstva obce ze dne 

6. 9. 2023

ź Usnesení č. 3 - neuzavřít smlouvu o dílo s V-work s. r. 

o. dokud nebudou známy možnosti financování 

projektu Veřejné prostranství na Římanském kopci.

Výsledek hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

I. SCHVALUJE

ź Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva.

Výsledek hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 2 - podání projektového záměru pro-

střednictvím MAS Pohoda venkova a následné podá-

ní žádosti o dotaci na veřejné prostranství na Říman-

ském kopci.

Výsledek hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 5 - realizaci přesunu rozvaděče veřejné-

ho osvětlení na obecní pozemek p. č. 1053/39.

Výsledek: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 3 (Suk, Sobotko-

vá, Sobotka)

ź Usnesení č. 6 - cenovou nabídku společnosti V-work 

s. r. o., IČ: 03768961 na zateplení budovy čp. 60 ve 

výši 412 392,20 Kč včetně DPH a pověřuje starostku 

podpisem smlouvy o dílo s touto firmou.

Výsledek: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 3 (Sobotka, 

Sobotková, Suk)

Zastupitelstvo obce Semechnice

ź Usnesení č. 7 - zvýšení nájmu obecních bytů o 15 % 

s účinností od 1. 1. 2024 a pověřuje starostku uza-

vřením dodatků s nájemci bytů.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 1 (Suk)

Michaela Vaňková, starostka



ź Usnesení č. 11 - návrh nové katastrální hranice, uza-

vření dohody o změně hranic obce Semechnice a 

obce Trnov dle snímku mapy a pověřuje starostku 

podpisem dohody.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0
ź Usnesení č. 9 - obecně závaznou vyhlášku obce 

Semechnice o nočním klidu.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 10 - návrh nové katastrální hranice, uza-

vření dohody o změně hranic obce Semechnice a 

města Dobruška dle snímku mapy a pověřuje sta-

rostku podpisem dohody.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Rozpočtové opatření č.5/2023 a č. 6/2023.

II. BERE NA VĚDOMÍ

ź Usnesení č. 8 - rozpočtové opatření č. 7.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

III. POVĚŘUJE

V Semechnicích 14.09.2023

ź Usnesení z minulého zasedání, bez připomínek.

ź Starostku obce propočtem poplatku za odpad. 

Dospělí 750 Kč/os/rok, 500Kč/os/rok nad 80 let.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1 (Suk)
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Z veřejného zasedání 

zastupitelstva obce ze dne 

18. 10. 2023

Zastupitelstvo obce Semechcnice

ź Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

I. SCHVALUJE

ź Usnesení č. 5 zvýšit sazbu poplatku za odpad od - 

roku 2024 na výši 750 Kč/osobu/rok a pověřuje sta-

rostku zpracováním obecně závazné vyhlášky o míst-

ním poplatku za obecní systém odpadového hospo-

dářství.

Výsledek: Pro: 6 Proti: 3 (Suk, Sobotková, Sobotka) 

Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 7 - poskytnutí dotace SDH Semechnice 

ve výši 10 000 Kč z rozpočtu obce Semechnice na r. 

2023 a uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí a 

SDH.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 8 poskytnutí finančního daru Českému - 

svazu včelařů, základní organizace Opočno na rok 

2023 ve výši 3 000 Kč.

Výsledek: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 3 (Kučerová, 

Sobotka, Suk)

II. NESCHVALUJE

ź Obecně závaznou vyhlášku obce Semechnice o regu-

laci hlučných činností.

Výsledek: Pro schválení: 0 Proti: 8 Zdrželi se: 1 (Vaň-

ková)

ź Usnesení č. 9 - poskytnutí návratné finanční výpo-

moci MAS Pohoda venkova, z. s. ve výši 35Kč/obyva-

tele do Fondu MAS.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

III. BERE NA VĚDOMÍ (usnesení bez hlasování)

ź Rozpočtové opatření č.8

ź Usnesení č. 10 - organizaci výběrového řízení na 

dodavatele stavby akce „Rekonstrukce místních 

komunikací v obci Semechnice“ odbornou firmou a 

pověřuje starostku obce výběrem této firmy.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Sazbu poplatku za odpad od roku 2024 ve výši: 

Osoby nad 75 let 500 Kč/os/rok, děti do 2 let částka 

500 Kč/dítě/rok, ostatní 750 Kč/os/rok a pověřuje 

starostku zpracováním obecně závazné vyhlášky o 

místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství.

Výsledek: Pro schválení: 3 (Suk, Sobotková, Sobot-

ka) Proti: 6 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 4 podání žádosti z prostředků Minister-- 

stva pro místní rozvoj z národního programu č. 117 

55 Podpora územně plánovacích činností obcí 

2023+.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 6 - uzavření dodatku č. 1 s firmou V-work 

s. r. o. na realizaci klempířských a elektroinstalač-

ních prací v částce 34 050 Kč bez DPH.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0

ź Usnesení č. 3 - uzavření smlouvy o dílo na provedení 

změny č. 1 územního plánu obce Semechnice včet-

ně přepracování územního plánu podle vyhlášky č. 

418/2022 Sb., do jednotného standardu územně 

plánovací dokumentace s Ing. arch. Karlem Novot-

ným, se sídlem Brožíkova 1684, 500 12 Hradec Krá-

lové 12, IČ: 44385803 za nabídkovou cenu ve výši 

597 740 Kč včetně DPH.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 2 - Plán investic a obnovy vodovodu na r. 

2024 zpracovaný společností Aquaservis, a. s. Rych-

nov nad Kněžnou.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0



IV. POVĚŘUJE

V Semechnicích 20.10.2023ź Starostku organizací poptávkového řízení na zajištění 

radaru v obci.

Výsledek: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0
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ź Usnesení z minulého jednání zastupitelstva, bez 

připomínek.

V Semechnicích 08.11.2023

ź Usnesení č. 2 - cenovou nabídku společnosti SMS-

služby s. r. o., se sídlem Národní 973/41, Praha 1, IČ: 

06784771 ve výši 30 000 Kč bez DPH a pověřuje sta-

rostku podpisem smlouvy o poskytování služeb spo-

čívajících v administraci veřejné zakázky ve zjedno-

dušeném podlimitním řízení k akci „Rekonstrukce 

místních komunikací v obci Semechnice“.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

I. SCHVALUJE

ź Usnesení č. 4 zajistit studii proveditelnosti na auto-- 

busovou zastávku u nádrže.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 5 obecně závaznou vyhlášku o míst-– 

ním poplatku ze psů s datem účinnosti dne 1. 1. 

2024 a sazbou poplatku 100 Kč za každého psa.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 3 - uzavření smlouvy o dílo s firmou V-

work, Komenského 264/5, 500 03 Hradec Králové, 

IČ: 03768961 s nabídkovou cenou ve výši 4 452 324 

Kč bez DPH (tj. 5 387 312 Kč včetně DPH) a pověřuje 

starostku podpisem smlouvy o dílo na realizaci 

veřejného prostranství na Římanském kopci.

Výsledek:  Pro: 6 (Vaňková, Černík, Alimová, Kučero-

vá, Vaněk, Sobotková) Proti: 0 Zdržel se: 2 (Suk, 

Sobotka)

ź Usnesení č. 6 - obecně závaznou vyhlášku o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodář-

ství s účinností od 1. 1. 2024.

Výsledek:  Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 (Sobotka)

ź Usnesení č. 7 - uzavření smlouvy na realizaci projek-

tové dokumentace chodníku k čp. 1 s rozdělením na 

2 realizační etapy s firmou Optima spol. s r. o., Žižko-

va 738/IV, Vysoké Mýto, IČ: 15030709 za předpoklá-

danou cenu 174 000 tis. Kč bez DPH.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

ź Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva.

Výsledek: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

II. BERE NA VĚDOMÍ

Z veřejného zasedání 

zastupitelstva obce ze dne 

31. 10. 2023

Přehledně z obecně závazných vyhlášek na rok 2024 

ź sazba poplatku za kalendářní rok činí 100 Kč za každého psa;

ź poplatek je splatný jednorázově, a to nejpozději do 31. března příslušného kalendářního roku. 

ź úleva ve výši 250 Kč z celkové sazby poplatku se poskytuje osobě, které poplatková povinnost vznikla z důvodu při-

hlášení v obci a která:

ź poplatek ze psů se platí ze psů starších 3 měsíců;

ź poplatek je splatný nejpozději do 30. dubna příslušného kalendářního roku;

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA O MÍSTNÍM POPLATKU ZE PSŮ

ź Od poplatku ze psů je osvobozen držitel psa, kterým je osoba nevidomá, osoba, která je pova-

žována za závislou na pomoci jiné fyzické osoby podle zákona upravujícího sociální služby, 

osoba, která je držitelem průkazu ZTP nebo ZTP/P, osoba provádějící výcvik psů určených k 

doprovodu těchto osob, osoba provozující útulek pro zvířata nebo osoba, které stanoví povinnost držení a používá-

ní psa zvláštní právní předpis.

 o je třetím a každým dalším nezaopatřeným dítětem v rodině a v příslušném kalendářním roce dosáhne 

ź sazba poplatku činí 750 Kč/osobu/rok

ź poplatek ze psů platí poplatník obci příslušné podle svého místa přihlášení nebo sídla;

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA O MÍSTNÍM POPLATKU ZA OBECNÍ SYSTÉM ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ
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 c) 2 noci (ze soboty na neděli a z pondělí na úterý) v době konání oslav posvícení v Semechnicích,

 d) 1 noc z důvodu konání Letní semechnické tancovačky.

Úplné znění vyhlášek k dispozici ve Sbírce zákonů nebo na https://www.semechnice.cz/urad/vyhlasky-a-narizeni/.

 b) 1 noc v době konání Nočního nohejbalového turnaje,

 a) v noci z 30. dubna na 1. května (pálení čarodějnic),

nejvýše 15 let věku;

ź Poplatníkem poplatku je:

 o studuje v denní či prezenční formě studia a je v průběhu studia ubytována mimo 

území obce a v příslušném kalendářním roce dosáhne nejvýše 26 let věku.

 a) fyzická osoba přihlášená v obci nebo 

 b) vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekre-

aci, ve které není přihlášená žádná fyzická osoba a která je umístěna na území obce. 

ź Spoluvlastníci nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci jsou povinni plnit 

poplatkovou povinnost společně a nerozdílně.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA OBCE SEMECHNICE O NOČNÍM KLIDU

ź doba nočního klidu nemusí být dodržována v noci z 31. prosince na 1. ledna z důvodu konání oslav příchodu 

nového roku.

ź dobou nočního klidu se rozumí doba od dvacáté druhé do šesté hodiny.

ź doba nočního klidu se vymezuje dobou kratší od 3. do 6. hodiny, a to v době konání těchto veřejnosti přístup-

ných tradičních akcí a slavností:

SO
06.01.

Tříkrálová sbírka

PÁ
12.01.

SO
03.02.

SO
02.03.

SO
16.03.

SO
06.04.

ÚT
30.04.

Schůzka masopust

Masopust

Dětský karneval

Přednáška, beseda

Ukliďme Česko

Charitativní sběr šatstva na OÚ

Čarodějnice

SO
04.05.

Pochod kolem Semechnic

SO
15.06.

PÁ
21.06.

SO
22.06.

PÁ
26.07.

SO
31.08.

PO
02.09.

Sraz rodáků

Noční nohejbal

Dětský den

Letní silvestr se skupinou SONG

Nohejbalový turnaj o putovní pohár

GRAND PRIX Semechice

Posvícení - zábava Rocksorry

Posvícení - mše svatá s průvodem

+ zlatá hodinka s Opočenkou

Kulturní a sportovní kalendář do léta 2024

Změna termínů vyhrazena, o dalších akcích budete průběžně informováni nebo budou upřesněny.
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Posvícení

Bylo první zářijové pondělí. Pro děti ne úplně oblíbený den, pro nás 

Semechňáky, však těšení se na tradiční posvícení. Posvícení odstartovalo 

v sobotu dopoledne nohejbalovým turnajem. Následovala večerní posví-

censká zábava se skupinou Rocksorry. V pondělí vše vyvrcholilo Mší sva-

tou v kapli Panny Marie Bolestné s průvodem na hřbitov a Zlatou hodinkou 

na místním hřišti. K poslechu i tanci nám tradičně zahrála dechová hudba 

Opočenka. Jak už k posvícení patří, tak se tančilo a hodovalo.  V pondělní 

podvečer pak ještě taneční parket rozproudila skupina Gradace. 

Tradiční akce v Semechnicích

Dopoledne bezvětří, odpoledne větrno. Přesně takové je každoroční počasí na drakiádu. Naštěstí se počasí vždy 

umoudří, a tak můžou draci našich dětí vesele na oblohu. V sobotu 7.10. se uskutečnila na Římanském kopci tradiční 

drakiáda, která neodmyslitelně k podzimu patří. Stejně tak jako draci na obloze nesměly chybět ani na ohni pečené 

brambory. Na 50 zúčastněných dětí si mohlo např. zaskákat v pytli, proběhnout slalom s kolečkem mezi draky nebo 

hodit míčkem do obří dračí pusy. Občerstvit se děti mohly vynikajícím čajem, pečenými bramborami a zároveň uzobá-

vat různé druhy hroznového vína od Laudových. Nakonec byly všechny děti odměněny perníkovým drakem. 

Drakiáda

Druhá říjnová neděle se dále nesla v duchu miminek, tentokrát při Vítání 

občánků. I tato slavnostní akce se uskutečnila v naší kapli. Přivítali jsme 4 

malé nové semechnické občánky, Viktorku, Bena, Matouška a Terezku. Po 

přednesu básniček místních dětí, pak rodiče převzali pro své ratolesti finanč-

ní dar od obecního úřadu, dárek na památku a na závěr nesmělo chybět ani 

focení v oblíbené kolébce. Všem dětem přejeme zejména hodně zdraví, lásky 

a úsměvů.

Vítání občánků
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V sobotu 7.10. se v naší malebné kap-

ličce uspořádaly již druhé Křtiny. 

Jsme moc rádi, že si rodiče malé Te-

rezky Moravcové naši místí kapli k 

této slavnosti vybrali. Myslím, že celý 

obřad si užila hlavně Terezka, která po 

celou dobu ani jednou nezabrekla, ba 

naopak s úsměvem vše pozorovala a 

od pana faráře se nechala i pochovat. 

Křtiny

Martin na bílém koni sice nepřijel, za to k nám v sobotu 11. 11. 

do sportovního klubu zavítal pan Jiří Mach a pan Zdeněk Hlavá-

ček. Orlické hory jsou bezesporu krásným koutem naší země. 

Ale žádná krása není bez vady. Také zde se vyskytují zloději, 

lupiči, vrazi, zkrátka kriminálníci. O jejich činech, ale i o těch, 

kteří nás před nimi brání, nám přijeli povyprávět oni sami, auto-

ři knížek Kriminální případy z Orlických hor 1 a 2. Pan Zdeněk 

Hlaváček je bývalý šéf kriminální služby a později i ředitel územ-

ního odboru Policie ČR v Rychnově nad Kněžnou. Jejich poví-

dání bylo velice poutavé, však není divu, když člověk zjistí, 

jakým způsobem posílají pachatele za mříže. 

Beseda

Milí spoluobčané, moc Vám děkujeme za přízeň, 

to, že na naše místní akce chodíte a účastníte se 

jich, je pro nás tou největší odměnou. Zároveň 

bych Vám chtěla za celou kulturní komisi popřát 

klidné a pohodové vánoční svátky, do nového 

roku hlavně hodně zdraví a budeme se na Vás 

těšit na dalších akcích.

Poděkování

Michaela Alimová, kulturní komise

Tato veřejná sbírka je povolena Ministerstvem vnitra a její výtěžek je 

určen těm nejpotřebnějším lidem v nouzi, bez ohledu na jejich vyznání, 

rasu nebo národnost. Úspěšnost sbírky je ovlivněna počtem dobrovol-

ných spoluobčanů, kteří jako asistenti, vedoucí skupinek či koledníci 

věnují svůj volný čas na pomoc potřebným. Chcete-li se zapojit, kon-

taktujte starostku obce na emailu starosta@semechnice.cz, či na tele-

fonním čísle 604 794 726. V Semechnicích skupinky Tří králů potkáte 

v sobotu 6. ledna 2024 v čase od 9:30 do cca 14:00 hodin. 

Skupinky Vám přinesou radostné poselství Vánoc o narození Jezu-

látka. Přitom poprosí o dar na pomoc lidem v nouzi. Koledníci Charity 

vybírají finanční příspěvky do úředně zapečetěné kasičky opatřené 

charitním logem a obdarovávají dárce drobnou pozorností – cukříky a 

kalendáříky. Vedoucí skupinky bude vybaven průkazem koledníka.

Výtěžek sbírky bude tradičně určen na pomoc nemocným, handica-

povaným, seniorům, matkám s dětmi v tísni a dalším potřebným přede-

vším v regionech, kde se sbírka koná. Část výnosu sbírky je určena na 

humanitární pomoc do zahraničí.

Tříkrálová sbírka vznikla na základě staré lidové tradice, která má 

svůj původ ve středověku, kdy se ve městech a na vsích hrály hry o Třech 

králích. Představení vyprávěla biblický příběh o mudrcích z východu, 

kteří se přišli poklonit Ježíškovi v jesličkách v Betlémě a předali mu své 

dary – kadidlo, myrhu a zlato. Chudé děti pak chodily 6. ledna oblečené 

za Tři krále po domech s betlémskou hvězdou a kadidlem, zpívaly lidem 

koledu „My tři králové“ a posvěcenou křídou psaly na dveře domů K † M 

† B † s příslušným letopočtem. Vždy za to dostali nějakou odměnu.

Tříkrálová sbírka v Semechnicích
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Obecní výlet 2023

Z výrobny tohoto lahodného 

moku jsme se přesunuli na prvore-

publikovou dopravní tepnu Morav-

skoslezského kraje, kterou je Baťův 

kanál. Jak nám bylo řečeno na palu-

bě parníku, kanál sloužil přednostně 

k zavlažování, ale i například k dopra-

vě uhlí do Baťových továren v okolí.

Po čokoládovém království a 

obědě jsme vyrazili do vytoužené 

l i k é r k y .  Z d e  n á s 

seznámili se zajíma-

vou, ale zároveň smut-

nou historií poslední-

ho předválečného 

majitele firmy. Jak na 

v ýrobu pálenky ve 

v e l k é m  j s m e  s e 

dozvěděli při prohlíd-

ce výroby, ke které 

patřila jedna z nejoblí-

b e n ě j š í c h  č á s t í 

n a š i c h  v ý l e t ů : 

OCHUTNÁVKA několi-

ka druhů pálenky. Překvapilo mě, že 

tato česká firma patří k největším 

producentům na světě. I když exteri-

ér Likérky je obnoven do předváleč-

ného původního stavu, interiér je 

moderně zařízen. Firma kromě zpra-

cování a výroby ovocných destilátů 

končících na -ICE (např. slivovice), ty 

jsou kvalitnější, zabývá i výrobou 

levnějších variant, např. Moravské 

švestky, kde jak jsme se dozvěděli, 

tvoří 80 % líh a zbytek příchuť. Vyrábí 

také takzvanou „Košér“ slivovici a v 

posledních letech se zaobírá i výro-

bou whisky z ječného sladu. Co nám 

také prozradili, že oproti zdejším 

zvykům, kdy na podzim vypálím a do 

dalšího pálení vypiju, tak správná 

Jelínkova slivovice zraje v dubových 

sudech nejméně tři roky.

Když jsme úspěšně zakotvili v 

přístavu, přesunuli jsme se do mini-

pivovaru Parník a poté nás už jen 

čekala cesta k domovům.

Ke konci září, po odmlce způso-

bené menším zájmem, jsme opět 

uskutečnili obecní výlet. Tentokráte 

jsme se rozhodli jako hlavní cíl a láka-

dlo Likérku Jelínek ve Vizovicích (okr. 

Zlín). Hojná účast výletníků, která 

nás mile překvapila, potvrdila, že 

volba to byla správná.

Vyjeli jsme časně z rána. V auto-

buse vládla dobrá nálada. Velký 

podíl na ni jistě měl i koňak od pana 

Laudy, ale doufám, že nejen on. Po 

příjezdu do Vizovic jsme navštívili 

čokoládovnu Carletti, kde jsme byli 

seznámeni nejen s historií čokolády 

samotné, ale i s jejím zpracováním 

na evropském kontinentu. Po před-

nášce spojené s ochutnávkou něko-

lika druhů čokolády, jsme shlédli 

ukázku výroby čokoládových figurek. 

Ti, co měli zájem si poté mohli zakou-

pit něco málo z království čokolády. 

Jelikož se nám tento podzimní 

termín osvědčil, rozhodli jsme se, že 

příští rok výlet znovu uskutečníme v 

podobném termínu. Chtěli bychom 

opětovně navštívit pražské letiště 

Václava Havla. Tentokráte s prohlíd-

kou letištní plochy a jeho útrob, kde 

se třídí kufry. Zbytek výletu je proza-

tím překvapením i pro nás. S Vaškem 

K. se na Vás již těšíme a doufáme, že 

účast bude podobná.

Václav Kosina a Tomáš Suk
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Na závěr děkujeme obecnímu 

úřadu za poskytnutí občerstvení při 

květnovém setkání.

Na dalším setkání dvě pracovnice 

úřadu práce MěÚ Dobruška nás 

podrobně seznámily s možnostmi 

čerpání sociálních dávek, dávek na 

bydlení a nároku na příspěvky zdra-

votně postiženým. 

Kronikářka obce Stanislava Tlás-

kalová nás seznámila s významem 

znaku obce Semechnice a shlédly 

jsme také video osady Podchlumí.

Znovu připomínáme, že nejsme 

uzavřená společnost, zveme i další 

zájemce, aby mezi nás přišli, budou 

vždy vítáni.

Jana Doubková

V letošním roce jsme opět měly 

několik zajímavých akcí. Jednu z nich 

na jaře připravili starostka a mís-

tostarosta obce. Na videu jsme 

shlédli obecní akce roku 2022 a 

seznámili nás s plánem na rok 2023. 

Milým překvapením bylo předání 

růže každé zúčastněné.

Po dvouleté covidové přestávce 

jsme se opět začaly jednou za měsíc 

scházet jako obvykle ve sportovním 

klubu. Stálá účast bývá 25 osob.

Klub semechnických seniorek

Třiďme odpad

Papír, odpad, kterého české domácnosti vyprodukují největší množství. Do modrého kontejneru na 

papír:

ź můžete vyhodit papírové obaly, noviny, časopisy, sešity, letáky, karton, krabice, knihy, lepenku, 

ale také papíry s kancelářskými sponkami nebo dokonce poštovní obálky s fóliovými okénky,

ź nemůžete vyhodit mokrý, mastný, uhlový a voskovaný nebo jinak znehodnocený papír, např. 

použité papírové kapesníky (není vhodné pro recyklaci), plata od vajec a ruličky od toaletního 

papíru (už se recyklovat nedají, jelikož jsou z papíru již tolikrát recyklovaného, že jde o poslední 

uplatnění hmoty), papírové kelímky od kávy (obsahují plast, bez kterého by káva z kelímku pro-

tekla), krabice od pizzy (mastnota hraje zásadní roli pro možnost recyklace papíru, vhoďte do 

směsného), celé svazky knih, termopapír (účtenky), vícevrstvé obaly, hygienické potřeby nebo 

použité pleny. 

ź můžete vyhodit jakékoliv barevné a mléčné sklo (např. nevratné lahve od nápojů), prázdné lahvičky 

od léků, ale například i tabulové sklo z oken či dveří,

Při vhazování skla do kontejneru ho nemusíte rozbíjet.

Do zeleného kontejneru:

ź nemůžete vyhodit porcelán, keramiku, zlacené a pokovené sklo, drátové sklo, autosklo, laborator-

ní a varné sklo.

ź můžete vyhodit plastové a igelitové sáčky a tašky, fólie, PET láhve od nápojů, plastové 

obaly od kosmetických, čisticích a pracích prostředků, kelímky, obaly CD nosičů, polysty-

ren a další plastové odpady,

Plasty představují největší náročnost, co se prostoru týče. Je proto velmi důležité ho při třídě-

ní co nejvíce deformovat a zmenšit – sešlápnout, zmačkat apod. Do žlutého kontejneru na 

plastový odpad:

ź nemůžete vyhodit podlahové krytiny – linoleum, všechny druhy koberců, koberečky z 

automobilů, PVC, molitan, gumu, všechny druhy obuvi včetně gumáků, plastové hračky 

obsahující kovové nebo jiné součástky, nafukovací/gumové hračky, plavecké potřeby a 

zahradní bazény všech rozměrů, zahradní hadice, platíčka od léků obsahující alobal, textil 

z umělých vláken, obaly produktů obsahující nebezpečné látky (chemikálie, lepidla, ředi-

dla, oleje, barvy apod.), baterie všech druhů – při spalování/drcení může dojít k výbuchu. 

Na baterie a drobný elektroodpad je umístěn kontejner na chodbě obecního úřadu.

PAPÍR

PLASTY

SKLO

Pojďme být o kus lepší a snažme se v Semechnicích třídit ještě víc….



Stránka 11Ročník XXVII, číslo 3

Jak to vidí opozice ...

Rádi bychom prosadili vybudová-

ní chodníků od požární nádrže smě-

rem k Podchlumí, zastávky na zna-

mení u požární nádrže, efektivnější 

vybírání poplatků za odpady a v nepo-

slední řadě i samoobslužná prodejna 

otevřená 24 hodin, 7 dní v týdnu a 

další. Pár úspěchů jsme zaznamena-

li, bohužel jsou v našich očích méně 

významné. 

Cítíme, že obec je rozdělena na 

dvě družstva. Družstvo modrých (6 

zástupců) a družstvo červených (3 

zástupci). Nejsme na fotbalovém 

hřišti,  resp. ledové ploše, aby 

nemohlo dojít k promýchání týmů. I 

když se snažíme nabídnout pomoc-

nou ruku, přijde nám, že o ní nikdo 

nestojí, a naopak jsme přehlíženi. 

Obzvláště když se akce účastní staré 

zastupitelstvo, v takovémto případě 

jsou jakékoliv návrhy na změny a 

inovace rázně odmítnuty. Bohužel 

pak nastává situace, kdy na jednu 

stranu červení stojí a nemají co 

dělat, protože modří se s nimi neba-

ví. Ale pak jsou modří hrdinové, kteří 

pomlouvají, že jim od červených 

nikdo nepřišel pomoci. 

Rádi bychom podpořili a uskuteč-

nili více projektů, nejen z našich hlav, 

ale i od vás, jako tomu bylo v případě 

prodejny (kde je možnost na její zříze-

ní čerpat dotace). Chápeme, že pro 

občany bydlící směrem od kaple k 

O p o č n u ,  v  K r u h o v c e,  n e b o  v 

Podchlumí se může zdát prodejna v 

obci zbytečná, jelikož do prodejny v 

Opočně to mají blízko nebo stejně 

musejí sednout do auta a pak je jed-

no, kam jedou. Ale jsou tu i jiné skupi-

ny lidí, které mohou mít jiný názor.

Nebojte se být kreativní, jak na 

zastupitelstvu několikrát zaznělo, 

úspory obce jsou dostatečné.

Tak, jako někteří z vás, děláme i 

my, opozice, zhodnocení uplynulého 

roku, samozřejmě myslíme naše 

působení v zastupitelstvu obce. Sna-

žíme se prosadit několik věcí, které 

by našim spoluobčanům usnadnily 

život.

Přijde nám, že prioritou číslo 

jedna je odpočinková zóna na 

Římanském kopci. Domníváme se, 

že kdyby ona aktivita byla věnována i 

jiným, námi navrhovaným projek-

tům, bylo by vše již vybudováno. Byť 

se paní starostka snaží občany na 

veřejných zasedáních informovat o 

všech událostech a projektech, je 

bohužel dost vidět, že návrhy a nápa-

dy vzešlé z našich hlav, jsou nevítané 

a nechtěné. Pokud něco chceme, 

musíme si vše zajistit sami, na úkor 

našeho volného času a k projednání 

vše přinést na stříbrném podnose. A 

tyto podklady chystáme s vědomím, 

že nejspíše budou nepotřebné, jeli-

kož daný nápad nepřišel z hlav druhé 

strany. Pokud vzejde návrh ze strany 

spřízněné se starým vedením obce, 

nic není problém a paní starostka v 

pozici uvolněné starostky má najed-

nou dost času a energie zajistit nutné 

podklady.

Navrhovali jsme jiné uspořádání 

při rozsvěcení vánočního stromu z 

důvodu bezpečnosti všech občanů. 

Bohužel místostarosta v tom sou-

časném nevidí problém. Otázkou je, 

zda své děti celou dobu drží v náručí, 

nebo má respekt k zavedené tradici? 

Nezbývá nám nic jiného než doufat, 

že ti co chodí na poslední chvíli si 

najdou nějaké bezpečné místo na 

chodníku a zároveň to nebude v 

keřích (kde pichlavé větve jsou přes-

ně ve výšce očí dětí).

Pokud byste měli nápady a připo-

mínky, co by se v naší obci nechalo 

zlepšit, nemůžeme Vám nabídnout 

pevně určené úřední hodiny. Máte-li 

však smysluplné návrhy pro zlepšení 

života v obci, neváhejte se za někým 

z nás zastavit a vysvětlit nám Váš 

návrh. Určitě jej pak sdělíme na nej-

bližším zastupitelstvu. Bohužel Vám 

nemůžeme zaručit, že z druhého 

družstva v zastupitelstvu nezazní: 

nechceme, nepotřebujeme, je to 

zbytečné nebo proč bychom to dělali 

a měnili.

Na závěr bychom Vám chtěli 

popřát klidné prožití vánočních svát-

ků a ničím nerušenou rodinnou poho-

du.
Za opozici Ing. Radka Sobotková,

Ing. Jiří Sobotka a Ing. Tomáš Suk

Milí spoluobčané, 

Pomalu se blížíme ke konci roku 

2023. Nebyl jednoduchý, zažili jsme 

velmi vysokou inflaci, která význam-

ně ovlivnila ceny potravin, energie 

atd. A velmi pravděpodobně nebude 

snadný ani rok následující. Proto je 

důležité, abychom zachovali chlad-

nou hlavu a měli otevřené srdce pro 

druhé. Děkujeme za přízeň, kterou 

nám projevujete a věřte, že i nadále 

se budeme snažit dělat maximum, 

abychom se všichni v naší malebné 

obci cítili spokojeně a bezpečně. 

Vánoční svátky nám již klepou na 

dveře. Je to čas očekávání a plnění 

přání, čas milých setkání s našimi 

se vstupem do zastupitelstva 

jsme si jako jednu z našich priorit 

vytyčili výstavbu chodníků v horní 

části obce od křižovatky u požární 

nádrže směrem na Podbřezí. Aktuál-

ně je situace taková, že proběhla 

prvotní obhlídka míst, kterými by 

chodník měl vést. Máme vybraného 

projektanta, který vypracuje návrh 

projektu a v rozpočtu obce na rok 

2024 se již s chodníky počítá. Zatím 

není zcela jasné, zda chodníky 

budou vybudovány k domu pana 

Hartmana či až na konec obce. Roz-

hodující bude hlavně finanční strán-

ka realizace. Přesto již nyní vnímáme 

kroky, které zastupitelstvo obce uči-

nilo směrem k budoucí výstavbě 

chodníku, jako velmi nadějné.
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Vytyčili jsme důvody, proč by bylo 

pro obec Semechnice zřízení auto-

busové zastávky na znamení přínos-

né.  Nejpotřebnějším místem pro 

zřízení takové zastávky je úsek u 

požární nádrže ve směru na Trnov a z 

Tr n ova .  Prove d l i  j s m e  m ě ře n í 

docházkových vzdáleností všech 

obyvatel Semechnic. Měřením bylo 

zjištěno, že někteří obyvatelé žijící v 

části obce směrem na obec Podbřezí 

mají nejbližší zastávku od svého byd-

liště vzdálenou až 1170 m. Přitom 

průměrně, opět bylo zjištěno měře-

ním, má každý občan Semechnic, 

který nežije v části obce směrem na 

Podbřezí, vzdálenost k nejbližší 

zastávce od bydliště vždy maximálně 

do 450 m.

Autobusové zastávky jsou nepo-

stradatelným prvkem ve veřejné 

dopravě, který hraje klíčovou roli ve 

spojení městských a příměstských 

oblastí, určuje dynamiku jednotli-

vých oblastí a tím ovlivňuje i každo-

denní život občanů. Při plánování a 

rozvoji dopravní infrastruktury by 

měla být věnována zvláštní pozor-

nost optimalizaci autobusových 

zastávek pro potřeby občanů a život-

ního prostředí. Zřízení autobusové 

zastávky na znamení v obcích je vní-

máno jako aktivní přístup obce k orga-

nizaci veřejné dopravy. Principem 

zastávek na znamení je, že autobusy 

zastavují pouze na vyžádání cestují-

cího, což může zrychlit průběh cesty 

a zlepšit celkový zážitek z cestování 

hromadnou dopravou. Jedním z hlav-

ních benefitů zastávky na znamení je 

přínos flexibility pro cestující, což je 

výhodné především v odlehlých 

nebo málo obydlených částech, 

nebo v částech, ve kterých tuto služ-

bu obec svým obyvatelům dosud 

nezajišťovala. Nespornou výhodou 

takové zastávky je časová úspora pro 

všechny cestující, eliminuje se zby-

tečné zastavování na prázdných 

zastávkách, čímž se využití doprav-

ních prostředků stává efektivnějším. 

Červený perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka U KAPLE

Modrý perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka U ŠKOLY

Žlutý perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka KRUHOVKA

SOUČASNÝ STAV

Zelený perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka na znamení U POŽÁRNÍ NÁDRŽE

Žlutý perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka KRUHOVKA

Červený perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka U KAPLE

Modrý perimetr (kruh) o velikosti 450 m

Zastávka U ŠKOLY

realizace zastávky u požární nádrže ve 

směru na Trnov a z Trnova

BUDOUCÍ STAV

Autobusová zastávka u požární nádrže

nejbližšími. Více si uvědomujeme, 

co pro nás znamená rodina, přátelé, 

zdraví, upřímné slovo nebo jen 

úsměv. Přeji nám všem, abychom se 

nejen v tomto období, ale i během 

následujícího nového roku, setkávali 

se zázraky, které nejsou nijak velko-

lepé, ale které potkáváme ve spous-

tě drobných potěšujících podnětů, 

které nám umožní pociťovat čas 

zázraků po celý rok.

Ing. Radka Sobotková

Ing. Jiří Sobotka, Ing. Tomáš Suk
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Sbor dobrovolných hasičů

Rád bych Vás seznámil s činností 

s b o r u  o d  p o s l e d n í h o  v y d á n í 

Semechňáku. V letošním roce se 

naše hasičské družstvo zúčastnilo 

kompletního 24. ročníku Podorlické 

hasičské ligy. V tomto ročníku bylo 

celkem 26 týmů mužů a 18 družstev 

žen. V celkovém pořadí náš tým obsa-

dil 9. místo s počtem 10 bodů.  Kon-

kurence se rozrostla o více družstev, 

a to i ze vzdálenějších okresů. Letos 

tuto ligu běhala družstva nejen z okre-

su Rychnov nad Kněžnou, Náchod 

nebo Hradec Králové, ale i z okresu 

Trutnov, Pardubice nebo Ústí nad 

Orlicí. O kvalitě ligy svědčí i skvělé 

časy, kde se do deseti nejlepších 

časů ligy v celé historii, vešly dva 

časy mužů a dokonce tři časy žen. 

Náš tým během roku prošel změna-

mi, ale ke konci sezóny byla na týmu 

vidět chuť a odhodlání 

do další sezóny, ve které 

s e  c h t ě j í  p o s o u v a t 

pořád výš a výš. V příš-

tím roce se Podorlická 

liga bude v naší obci 

konat 21. 9. 2024.

V hasičské zbrojnici jsme udělali 

úklid a na hřišti jsme uklidili veškerý 

materiál. Mrzí nás, že po několika 

letech klidu na hřišti, se nám objevují 

odpadky a někdo ničí náš materiál k 

trénování. Je to například vytrhané 

kabely z terčů, rozlámané značky na 

vyměření dráhy, kameny a klacky v 

dráze, kameny v kádi a jiné. Pokud 

tato situace bude pokračovat, bude-

me ji muset řešit jinak, než tomu bylo 

doposud.

David Valášek, velitel SDH

V letošním roce na 

našem hřišti trénovalo i 

několik dalších družstev 

r ů z n ý c h  k a t e g o r i í . 

Všechny týmy co u nás 

trénovaly, nemají doma 

kde trénovat, naše hřiště jim poskyt-

lo výborné podmínky.  Hřiště využilo 

SDH Opočno, které zde mělo děti a 

kategorii dorostu a dorostenek. Ti se 

nevěnují jenom požárnímu útoku, 

ale i překážkám. Za zmínku stojí, že 

se i jednotlivci probojovali na MČR. 

Trénovaly tady i ženy z SDH Bohusla-

vice, které celkově vyhrály Jizerskou 

ligu a ženy z SDH Houdkovice, které 

při výstavbě multifunkčního hřiště 

chvíli trénovaly i u nás. Z mužů zde 

trénoval SDH Provoz. Je to mladý 

tým, který se zúčastnil Podorlické 

ligy a trénovat nemá kde, jedině 

mimo koncertní sezónu mohl využí-

vat zkrácenou trať ve Valském údolí v 

areálu divadla. Posledním týmem, 

který u nás trénoval, byl tým Indivin-

di. Je to tým, který běhá celou soutěž 

Extraligy v požárním útoku.  Na těch-

to závodech se účastní 60 až 80 

týmů. Tento tým byl schopen bodo-

vat i v této soutěži. Za zmínku stojí, že 

tento tým k nám jezdil pravidelně a je 

složen z lidí, kteří to mají trochu z 

ruky (např. proudař z Ostravy!!!). 

Všichni si náš areál velice pochvalují 

a jsou moc vděční, že mají možnost 

se věnovat tomu, co je baví. Je to i 

důkaz toho, že to u nás v Semechni-

cích děláme dobře. 

Na závěr bych vás chtěl pozvat na 

výroční schůzi, která se bude konat 

12. ledna 2024 od 18 hodin v hospo-

dě na místním hřišti. A další pozván-

ka je na okrskový hasičský ples, 

přijďte 20. ledna 2024 do Hostince U 

Zárybnických v Trnově. Všichni jste 

na obě akce srdečně zváni.

Domníváme se, že z výsledků 

měření a zakreslených situací na 

obrázcích je dostatečně patrné, že 

zřízení zastávky na znamení by bylo 

pro naši obec a obyvatele žijící v této 

části obce více než vhodným, a i 

potřebným řešením. Proto Vás 

všechny chceme požádat o zamyšle-

ní se nad předloženými fakty a pří-

padnou podporu našeho zastupitel-

stva v úmyslu její realizace.

Zastupitelé Ing. Radka Sobotková,

Ing. Jiří Sobotka a Ing. Tomáš Suk
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Ze sportu

Po rekonstrukci zimního stadionu 

v Novém Městě nad Metují jsme byli 

osloveni s nabídkou účasti mužstva 

mužů v dalším ročníku „Krčínské 

hokejové ligy“. Počátkem října muž-

stvo absolvovalo dva tréninky na 

zimním stadiónu v Opočně a poté se 

rozjela hokejová soutěž. Po šesti 

odehraných kolech jsme v průběžné 

tabulce na druhém místě se ziskem 

13 bodů. Další výsledky můžete sle-

dovat na našich internetových strán-

kách www.sokolsemechnice.cz. 
Jako již tradičně patřila posvícen-

ská sobota nohejbalovému turnaji o 

p u t o v n í  p o h á r  G R A N D  P R I X 

SEMECHNICE a to 35. ročníku. Cel-

kem se přihlásilo sedm týmů. Po 

odehrání základní části, kdy týmy 

hrály mezi sebou každý s každým, se 

do semifinále probojovaly týmy 

Rychnovka, Trutnova, Semechnice X 

a tým Přesčas. Po vyrovnaném boji 

se z vítězství v turnaji radoval tým 

Rychnovek, za který nastupovali i 

semechničtí otec a syn Pávovi. Druzí 

byli hráči z Trutnova a na třetím místě 

skončil tým Přesčas. Další pořadí: 4. 

Semechnice X, 5. Nakopr, 6. Valda-

gang, 7. Vlci Dobruška. Děkujeme 

všem, kteří se turnaje zúčastnili 

aktivně nebo jen jako diváci, a bude-

me se těšit na další sportovní akce na 

našem hřišti. Večer jsme pořádali 

t a n e č n í  z á b a v u  s e  s k u p i n o u 

ROCKSORRY.

Příznivce turistiky bych chtěl dále 

pozvat na silvestrovský pochod, 

který startuje z hřiště v 9:00 hodin.

Výbor Tělovýchovné jednoty 

Sokol Semechnice přeje všem obča-

nům radostné prožití svátků vánoč-

ních a v novém roce hlavně pevné 

zdraví a osobní pohodu.   

Mažoretky Gytta pod vedením trenérek Olexových úspěšně reprezentova-

ly Českou republiku na mistrovství světa v chorvatském Zadaru, na které se 

kvalifikovaly díky skvělým výkonům na jarním mistrovství Evropy ve Slovin-

sku. Na zářijovém MS vybojovaly neuvěřitelných 11 medailí a jsou i několika-

násobné mistryně světa v několika kategoriích. Na dvou medailích (zlatá v 

kategorii kadet bat podio, bronzová kadet pom podio) mají zásluhu i naše 

Semechňandy, Sofie Motlová a Nela Pelanová. Fantasticky tak zakončily 

sezónu a už pilně trénují a připravují se na další soutěže.

Holčinám moc gratulujeme a přejeme hodně sil do tréninků a soutěží, 

které jistě povedou k dalším úspěchům.

Úspěch na Mistrovství světa mažoretek

Václav Vaněk, předseda TJ Sokol



Semechnice před 100 lety

A co se dělo v naší obci? V květnu 

byla parním válcem uválcována 

o k r e s n í  s i l n i c e  v e d o u c í  p ř e s 

Semechnice do Trnova, práce trvaly 

4 týdny. V srpnu se konaly vojenské 

manévry u Poličky a současně s tím 

probíhala vojenská cvičení po celém 

kraji. V naší obci bylo ubytováno 21. a 

22. srpna přes 500 vojáků pěšího 

pluku z Hradce Králové. Lidé byli v 

tyto dny „rozradostněni“ příchodem 

vojáků, a tak se na poli nepracovalo. 

Nad krajem neustále létala letadla. 

Dne 22. srpna koncertovala vojenská 

hudba před kaplí za velké účasti míst-

ního obyvatelstva. Ve škole bylo 

umístěno velitelství pluku. Dne 23. 

srpna odpochodovalo vojsko k Rych-

novu nad Kněžnou. V naší obci bylo 

vojsko přijato velmi přátelsky.

V září proběhly obecní volby, ve 

kterých kandidovaly 3 strany: repub-

likánská, lidová a komunistická. Ve 

volebních seznamech bylo zapsáno 

438 voličů, z nich se 19 nedostavilo. 

Z odevzdaných 419 lístků obdržela 

strana republikánská 215 hlasů, 

lidová 107 a komunistická 92 hlasy. 5 

lístků bylo neplatných. Za nejsilnější 

politickou stranu tedy republikán-

skou byli zvoleni do obecního zastu-

pitelstva František Tošovský, rolník z 

čp. 84, Václav Havel, rolník z čp. 25, 

Václav Voborník, rolník z čp. 51. Vác-

lav Hájek, kovář z čp. 109, Karel 

Rathouský, rolník z čp. 90, František 

Holanec, řídící učitel z čp. 112, Josef 

Vaněk, rolník z čp. 44 a Josef Bartoš, 

tesař z čp. 104.

Rok 1923 byl rokem, kdy jsme si 

připomínali 5. výročí vzniku samo-

statné Československé republiky. V 

tomto roce bylo zahájeno vysílání čs. 

rozhlasu, byl spáchán atentát na 

ministra financí Aloise Rašína, 

zemřela choť T. G. Masaryka Charlot-

ta … 

Koncem října proběhla volba sta-

rosty a obecní rady. Starostou byl 

zvolen Josef Vaněk, rolník z čp. 44. 

Prvním náměstkem se stal Adolf 

Cimr a druhým náměstkem Josef 

Bartoš. 

Závěrem roku 22. prosince byla 

uspořádána ve zdejší škole vánoční 

nadílka. Po řeči řídícího učitele Fr. 

Holance a projevu předsedy místní 

školní rady Karla Rathouského byly 

všechny děti obdarovány. Nadílku 

umožnilo místní sdružení republi-

kánského dorostu, které vykonalo za 

tím účelem sbírku – vynesla 350 Kč.

A protože máme před sebou Váno-

ce, tak ještě zmíním prosincové poča-

sí toho roku. První sníh napadl 3. 

prosince, zůstal ale pouze několik 

dnů. Na Mikuláše bylo už vše roztáté, 

pršelo a bylo mlhavo.18. prosince 

přišla bouřka s blýskáním jako v létě, 

následující den byl přímo kritický – 

strašný vítr a sněhová plískanice. Po 

20. začalo silněji mrznout, což trvalo 

až do konce roku. Mrazy byly minus 

13 až minus 17 stupňů. Současně 

napadlo za stálého vátí větrů mnoho 

sněhu, který tvořil vysoké závěje. 

Takže ladovská zima. Dočkáme se jí 

p o  1 0 0  l e t e c h  z n o v u ?  U v i d í-

me…Každopádně krásné Vánoce a 

vše dobré v novém roce.

Stanislava Tláskalová, kronikářka

Obecní knihovna

rok se s rokem sešel a opět se 

nám blíží Vánoce a konec roku. I tak 

jsme Vám v knihovně připravily ještě 

několik novinek. Předně jsme objed-

naly pár nových knížek. Z romantic-

kých se můžete těšit na Pohlednice z 

Itálie - Skrývají staré dopisy klíč ke 

šťastné budoucnosti? spisovatelky 

Alex Brownové nebo na knihu Rodin-

né pouto od Susan Malleryové. Dále 

si budete moci přečíst biografickou 

knihu lékaře z vrtulníku Marka Dvořá-

ka nebo nový bestseller Patrika Hart-

la Gazely. Nové knížky ale můžete 

hledat i v zapůjčených titulech z opo-

čenské knihovny, z nichž můžeme 

jmenovat například historický román 

z 16. století Jelení vršek od Hany Kör-

nerové, hit od Patrika Hartla 15 roků 

lásky a mnoho dalších knih všech 

žánrů. Přijďte se přesvědčit.

Drazí čtenáři, Milí čtenáři, dovolte nám, aby-

chom Vám popřály krásné svátky 

plné rodinné pohody. Ať ty nejkrás-

nější svátky v roce strávíte s lidmi, 

které máte rádi. Přejeme Vám, abys-

te pod stromečkem našli i nějakou 

krásnou knihu a ostatně cokoli, co si 

přejete, a udělá Vám radost. No a do 

nového roku Vám přejeme spoustu 

štěstí, zdraví, lásky a spokojenosti.

Vaše knihovnice
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OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY

Každé pondělí v čase od 16:00 do 18:00 v budově obecního úřadu.



 
 

 

Společenská kronika

Narození

Kosina Matouš do č.p. 193

Slatinský Ben do č.p. 125

Moravcová Tereza do č. p. 96

Rejchrt Matyáš do č. p. 36

Zemřelí

Samková Emilie

Svoboda Josef

Mervart Jiří

Štěpánek Václav

Klapková Kateřina do č. p. 193

Peták Norbert do č. p. 196

Dvořáková Simona do č. p. 196

Dvořák Lukáš do č. p. 196

Šrůt David do č. p. 129

Peřinová Michaela do č. p. 96

Ďurišová Karolína do č. p. 58

Hesounová Kristýna do č. p. 198

Gütlerová Zuzana do č. p. 197

Gütler Tomáš do č. p. 197

Kotyška Václav do č. p. 90

Přistěhovalí Odstěhovalí

Kopejtko Pavel, Lelek Matyáš, Černíková 

Marie, Černíková Alžběta, Škrob Vojtěch, 

Čančarová Natálie, Sündermann Martin, 

Sündermann Radek, Sündermann Matyáš, 

Škrob Antonín, Škrob Vojtěch, Škrobová 

Kristýna, Lukášek Václav, Stolín Michal, 

Bohuslavová Sofie, Horák Michael, Kafková 

Petra, Runštuk Damián
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Významná životní jubilea v roce 2023

Vaněk Václav

Hrnčířová Stanislava

60 let

Čižinská Hana

Behinová Eva

70 let
Bartoš Josef

Havlas Ladislav

Paštika Karel

Rejchrt Jiří

Seidl Miroslav

Stehlík Ladislav

75 let
Lauda Vladimír

Moravec Václav

80 let
Dvořáková Zdenka

Hanušová Marie

Chalupná Jana

85 let
Hubáčková Miroslava

Kobližek Pavel

Ringelová Alena
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